

# ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ И ОРГАНИЗАЦИОННО-ПРАВОВЫЕ ОСОБЕННОСТИ ОПЕРАТИВНО-РАЗЫСКНОГО ОБЕСПЕЧЕНИЯ РАСКРЫТИЯ И РАССЛЕДОВАНИЯ ПРЕСТУПЛЕНИЙ, СВЯЗАННЫХ С ПРОИЗВОДСТВОМ НАРКОТИКОВ В УСЛОВИЯХ ЛАБОРАТОРИЙ

**Адамян Роберт Эдуардович,**  
**начальник Управления по контролю за оборотом наркотиков**  
**Главного управления Министерства внутренних дел Российской Федерации**  
**по Московской области**  
*adro24@mail.ru*

Целью исследования являлся комплексный анализ теоретических и организационно-правовых проблем, возникающих в процессе оперативно-разыскного обеспечения раскрытия и расследования преступлений, связанных с производством наркотиков в условиях подпольных лабораторий.

По результатам исследования автором (на основе анализа материалов практической деятельности) выявлены особенности оперативно-разыскного обеспечения раскрытия преступлений, связанных с производством наркотиков в условиях подпольных лабораторий, и предложены пути их решения.

**Ключевые слова:** теоретические и организационно-правовые особенности оперативно-разыскного обеспечения выявления и раскрытия преступлений, связанных с производством наркотиков в условиях лабораторий, оперативно-разыскная характеристика, методика расследования преступлений, связанных с пресечением деятельности нарколабораторий.

## THEORETICAL, ORGANIZATIONAL AND LEGAL PECULIARITIES OF CRIMINAL INTELLIGENCE AND SURVEILLANCE SUPPORT OF SOLUTION AND INVESTIGATION OF CRIMES RELATED TO LABORATORY DRUG MANUFACTURING

**Adamyan Robert E.**  
**Head of the Directorate for Control over Drug Trafficking of the Chief Directorate**  
**for the Moscow Region of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation**

The aim of the study was a comprehensive analysis of theoretical, organizational and legal problems arising in the process of operational-search support for the disclosure and investigation of crimes related to drug production in clandestine laboratories.

Based on the results of the study, the author (based on the analysis of materials from practical activities) identified the features of the operational-search support for solving crimes related to the production of drugs in clandestine laboratories, and suggested ways of solving them.

**Keywords:** theoretical and organizational and legal features of operational-search support for the detection and disclosure of crimes related to the production of drugs in laboratories, operational-search characteristics, methods of investigating crimes related to the suppression of the activities of drug laboratories.